

DOI:10.18572/1812-3805-2017-24-45-48

История использования специальных знаний при осуществлении прокурорского надзора за исполнением законов

*Носенок Екатерина Игоревна,
старший прокурор отдела по надзору за соблюдением прав и свобод человека и гражданина управления по надзору за исполнением федерального законодательства прокуратуры Санкт-Петербурга,
аспирант Санкт-Петербургского юридического института (филиала) Академии Генеральной прокуратуры Российской Федерации
bei2007@bk.ru*

В данной статье идет речь об истории возникновения института использования специальных знаний при осуществлении прокурорского надзора за исполнением законов. В статье исследуются источники, регламентирующие полномочия органов прокуратуры по привлечению специалистов с XVIII в. до настоящего времени, особенности современной правовой регламентации данного института, а также ставится вопрос о необходимости внесения соответствующих изменений в действующее законодательство.

Ключевые слова: *прокурорский надзор, история использования специальных знаний, специальные знания, специалист, сведущее лицо, прокуратура, прокурорская проверка, законодательство.*

The History of Special Knowledge Application in Exercising of Prosecutorial Supervision over Execution of Laws

Nosenok Ekaterina I.

Senior Prosecutor of the Division of Supervision over Observance of Human and Civil Rights and Freedoms of the Department of Supervision over Compliance with Federal Laws of the Saint Petersburg Prosecutor's Office

Postgraduate Student of the Saint Petersburg Law Institute (branch) of the Academy of the Prosecutor General's Office of the Russian Federation

The article concerns the history of the Institute of using special knowledge for supervision over implementation of laws. This article examines the sources, regulating the powers of the prosecution on the involvement of specialists from the eighteenth century to the present, features of the modern legal regulation of this Institute, and also raises the question of the necessity of relevant amendments to existing legislation.

Key words: *prosecutorial supervision, the history of using special knowledge, special knowledge, specialist, well-informed person, the Public Prosecutor's Office, prosecutor's supervision, legislation.*